
 
 

   

 

 

 

Studienævnet for Psykologi  

 

 
 

 
 

Side 1/7 

Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 

Referat 2. møde i Studienævnet for Psykologi 

 

Tid: 22. marts 2021, kl. 10.00 – 12.00 

Sted: Zoom 

 

Dagsorden 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Orientering fra formanden  

o Generel orientering 

o Møde med faggrupperne om kandidatstudieordning 

o Fremmøde, Test- og undersøgelsesmetode 

Bilag 2: Test- og undersøgelsesmetode 

 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og meritud-

valget 

 

4. Godkendelse af tekstuelle ændringer til fagbeskrivelser E2021 

Bilag 4a: Oversigt, fagudbud, bachelor og tilvalg, 4b: Fagbeskrivelser med 

større tekstuelle ændringer, bachelor og tilvalg, 4c: Fagudbud, Kandidat og 

tilvalg, 4d: Fagbeskrivelser med større tekstuelle ændringer, Kandidat og 

tilvalg 

 

5. Godkendelse af gruppeeksamener 

Bilag 5: Notat om gruppeeksamener 

 

6. Drøftelse af krav til empiriske eksamener 

Bilag 6: Notat om empiriske eksamener 

 

7. Drøftelse af længde på pensum 

Bilag 7: Pensumlængde 

 

8. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for bachelor- og kandidattil-

valg, efteråret 2020 

Bilag 8: Tilvalg, E20  

 

9. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for Masteruddannelsen i rus-

midler, efteråret 2020 

Bilag 9: Udtalelse, studieleder Bagga Bjerge 
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10. Drøftelse af trivselsindsatser for studerende efter fysisk genåbning af univer-

sitetet 

o Hvilke initiativer ønskes iværksat 

o Hvilket fokus har initiativerne - fagligt eller fagligt-socialt 

o Hvilke konkrete målgrupper og involverede parter omfatter initiativerne 

Bilag 10: Sagsfremstilling trivselsindsatser 
 

11. Fornyelse af instruktorundervisning  

Bilag 11: Ændringsforslag, instruktorundervisning 
 

12. Fremtidige dagsordens punkter 
 

13. Eventuelt  
 
 
 
Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen  

Lektor Jesper Aagaard  

Adjunkt Ali Amidi  

Post doc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)  
Studerende Thomas Tandrup Lamm  
Studerende Georgij Engkjær-Trautwein  

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Studerende Kirstine Müller-Eriksen  
Studerende Lisa Kruse (suppleant)  
Studerende Simone Grønkjær Breer (suppleant)  

Desuden deltog: 

Sekretariatsleder Carsten Dalsager (observatør)  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

Tine Fuglsang, Studienævnssupport og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud:  

Lektor Annette Elisabeth Bohn 

 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

 

Punkt 2. Orientering fra formanden  

o Generel orientering 

Online undervisningen fortsætter frem til sommerferien. Det forventes, at de to ha-

leksamener i Neurovidenskabelig psykologi og Forskningsmetode 1 kan afholdes fy-

sisk, men der afventes fortsat endelig afklaring på dette. Der vil måske blive mulighed 
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for at mødes socialt, hvis forsamlingsforbuddet ændres. Fagkoordinatorerne har 

holdt møde med Psykrådet og fået en bedre forståelse af de kvalitative evalueringer. 

Når det nye Psykråd konstitueres, er der lavet aftale om at mødes igen, så der i fælles-

skab kan findes en konstruktiv form til de kvalitative evalueringer.  

o Møde med faggrupperne om kandidatstudieordning 

Faggruppeformændene er indkaldt til møde i maj med henblik på at udveksle ideer 

ift. at forbedre studieordningen. Mødet udskydes, hvis der ikke er mulighed for at 

mødes fysisk.  

o Fremmøde, Test- og undersøgelsesmetode 

Til punktet var fremsendt bilag fra de studerende ift. det obligatoriske fysiske frem-

møde i Test- og undersøgelsesmetode. Studenterrepræsentanterne fandt det proble-

matisk, at de studerende ikke har mulighed for at vælge online undervisning pga. co-

rona-situationen. Formanden fremhævede, at der er tale om et af de få fag, der kun 

kan afholdes fysisk, da der ikke er adgang til testmateriale online, og det faglige ind-

hold forudsætter fysisk tilstedeværelse. Der er taget en overordnet beslutning på AU 

om, at praksisorienteret undervisning, der ikke kan gennemføres online, f.eks. i for-

bindelse med klinik-, laboratorie- og værkstedsundervisning, kan afvikles fysisk med 

afsæt i sundhedsmyndighedernes retningslinjer. Test- og undersøgelsesmetode hører 

ind under dette. Underviserne har af to omgange sørget for større lokaler, og kurset 

er flyttet til efter påske.   

 

Studenterrepræsentanterne pegede ligeledes på en problematik ift. Projektorienteret 

forløb, hvis Test- og undersøgelsesmetode ikke er fuldført. Formanden fremhævede, 

at der kun er krav om tidligere tilmelding til forløbet, sådan som det fremgår af kur-

susbeskrivelsen for det projektorienterede forløb.  

 

Det blev besluttet, at formanden beder underviserne i Test- og undersøgelsesmetode 

om en uddybende forklaring på, hvorfor faget skal gennemføres som fysisk undervis-

ning. Denne fremsendes til studienævnet.  

 

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- 

og meritudvalget 

Der var ikke noget til punktet.  

 

 

Punkt 4. Godkendelse af tekstuelle ændringer til fagbeskrivelser E2021 

Til punktet var fremsendt oversigt over fagudbuddet og fagbeskrivelser med større 

tekstuelle ændringer for henholdsvis bachelor, kandidat og tilvalg. Kursusbeskrivel-

sen for Forskningsmetode 4, hvor undervisningsforløbet deles ud over hele semeste-

ret, eftersendes. Studienævnet drøftede ændringerne i kurserne. Der blev spurgt til, 

hvorfor fremmøde på praktikstedet var ændret fra 80% til 90% i kursusbeskrivelsen 

for det projektorienterede forløb. Begrundelsen for tilretning til 80% var corona-situ-

ationen i F21, og da dette også kan gøre sig gældende i E21, bibeholdes de 80%. Kom-

mentaren til vejledningsformen ved speciale var præciseret, så det tydeligere fremgår, 
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at vejledning som udgangspunkt foregår ved fysisk fremmøde med mindre vejlederen 

tilbyder anden vejledningsformat.  

Studienævnet godkendte de tekstuelle ændringer til fagbeskrivelser E2021.  

 

Punkt 5. Godkendelse af gruppeeksamener 

Til punktet var fremsendt forslag til notat om gruppeeksamener med tidligere kom-

mentarer fra studienævnet. Da nogle fag allerede har gruppeeksamener, skal dette 

kunne rummes. Notatet er derfor formuleret på en måde, hvor der er taget hensyn til 

de forskellige behov. Det blev drøftet, om der altid skal være mulighed for individuel 

eksamen. Det blev ligeledes drøftet, om der skal angives en fast procentsats for, hvor 

meget sideantallet øges i forhold til antallet af gruppemedlemmer. Der var enighed 

om en overordnet ramme, inden for hvilken det i de enkelte kursusbeskrivelser tyde-

ligt skal fremgå, hvor mange studerende, der maksimalt kan være i en gruppe, omfan-

get på opgaven, og om det er muligt at gennemføre eksamenen individuelt.  

 

Notatet rundsendes af formanden til studienævnets medlemmer til endelig godken-

delse.  

 

Punkt 6. Drøftelse af krav til empiriske eksamener 

Til punktet var fremsendt et forslag til en ny formulering af formatet på empirisk spe-

ciale. På nuværende tidspunkt kan der vælges mellem to former for speciale, det klas-

siske speciale og artikelspeciale. Ved artikelspecialet er der krav om to artikler. Det 

har vist sig, at dette er alt for omfattende, og censorerne ved ikke nødvendigvis altid, 

hvor tidskrævende det er at lave denne form for speciale. Det blev derfor forslået, at 

kravet omformuleres til én artikel. Studienævnet drøftede de to fremsendte forslag. 

Et empirisk speciale, som følger strukturen fra en typisk empirisk artikel, og et arti-

kelspeciale, der indeholder en artikel udformet i et mere klassisk artikelformat. Der 

var enighed i studienævnet om, at formuleringerne i forslaget til artikelspecialet 

skulle præciseres yderligere, så forskellen mellem empirisk artikel og artikelspeciale 

fremgår tydeligere. Begge versioner medtages, så der fremadrettet kan vælges mellem 

tre former for speciale.  

 

Det blev besluttet, at en VIP-repræsentant præciserer formuleringerne vedrørende 

artikelspecialet, og formanden rundsender dette til studienævnets godkendelse. Æn-

dringen træder i kraft fra E21.  

 

Punkt 7. Drøftelse af længde på pensum 

Til punktet var fremsendt en opgørelse lavet af studenterrepræsentanterne over antal 

angivne sider i pensum i Kognitionspsykologi sat i forhold til antal normalsider og 

den forventede øgede læsebyrde i forbindelse hermed. Opgivelse af pensum blev se-

nest drøftet på studienævnsmødet den 28. september 2020. Her blev det besluttet, at 

formanden skulle sende en mail til underviserne om, at pensum fremadrettet kan op-

gives i normalsider i stedet for absolutte sider. Dette var et forslag fra studienævnets 
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side, ikke en regel. Studenterrepræsentanterne havde et ønske om, at den tidligere 

anbefaling nu indføres som et krav, så der er større transparens ift. det antal sider, 

der skal læses i de forskellige fag.  

 

Der blev spurgt til, om antal ECTS og længden af pensum hænger sammen. Det gør 

det ikke nødvendigvis, da pensum også vurderes i forhold til sværhedsgrad. En VIP-

repræsentant fremhævede, at der er forskel på, hvor fagligt tungt det er at læse hen-

holdsvis et antal sider i en grundbog og en artikel. I forlængelse heraf drøftede studie-

nævnet, hvordan det rent praktisk kunne fungere, hvis pensum skal omregnes til nor-

malsider.  Der er mulighed for at bruge et program til dette, men det kan være svært 

at håndtere. En VIP-repræsentant var imod, at underviserne skal bruge deres tid på 

at tælle tegn i stedet for at fokusere på det faglige. Han fremhævede tillid frem for 

kontrol.  

 

Studienævnet drøftede ligeledes, om studenterrepræsentanternes opgørelse skal sen-

des til Kognitionspsykologi på vegne af studienævnet med bemærkning om, at det an-

givne antal sider i pensum er væsentligt højere, hvis dette omregnes til normalsider. 

Da der ikke er lavet en retningsgivende skabelon, var der enighed om, at det vil være 

svært for faget at vurdere, hvad der eventuelt skal skæres fra. I forlængelse heraf drøf-

tede studienævnet, om der skal udarbejdes en skabelon til næste møde med retnings-

linjer for angivelse af pensum, bl.a. ift. hvor meget en artikel fylder. En VIP-repræ-

sentant understregede, at han er imod skabeloner i denne sammenhæng. Modsat 

fremhævede en studenterrepræsentant, at det var en god ide.  

 

Det blev besluttet, at studenterrepræsentanterne til næste gang udarbejder et forslag 

til, hvordan pensumangivelserne kan omregnes til normalsider. Det samlede pensum 

for efteråret 2021 skal ligeledes godkendes på næste studienævnsmøde den 26. april.  

 

Punkt 8. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for bachelor- og 

kandidattilvalg, efteråret 2020 

Som supplement til undervisningsevalueringsresultaterne på mødet den 12. februar 

var der lavet et udtræk for bachelor- og kandidattilvalget, som medfulgte som bilag. 

Studienævnet havde ingen yderligere bemærkninger til dette, hvor der ud fra det 

samlede udbytte ikke var nogle fag, der gik i rød. 

 

Punkt 9. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for Masterud-

dannelsen i rusmidler, efteråret 2020 

Til punktet var fremsendt udtalelse fra studielederen for Masteruddannelsen i rus-

midler, da der var for få besvarelser til en rapport. Ifølge studielederen har de stude-

rende trods corona-nedlukningens udfordringer været glade for efterårets fag, og der 

er tillige afholdt en international samling online, som også forløb fint. Flere stude-

rende har dog været mere pressede i eksamensperioden end ellers grundet nedluk-

ningen. Studienævnet havde ingen yderligere bemærkninger.  
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Punkt 10. Drøftelse af trivselsindsatser for studerende efter fysisk genåb-

ning af universitetet 

På vegne af Aarhus BSS studieberedskabsgruppe var fremsendt sagsfremstilling med 

indstilling til studienævnet om at drøfte, hvilke trivselsindsatser der kan iværksættes 

for de studerende, når det bliver muligt fysisk at vende tilbage på campus. På denne 

baggrund drøftede studienævnet mulige trivselsindsatser.  

 

Institutledelsen har holdt møde med en repræsentant fra FAPIA. Der er mulighed for 

økonomisk understøttelse fra instituttets side til, at studenterforeningen igangsætter 

aktiviteter. Der er især fokus på 1. og 2. årgang, som mange er bekymrede for.  

 

Næstformanden fremhævede de studerendes ændringsforslag til instruktorundervis-

ningen med indførelse af ugesedler, der skal give læsegrupperne et formål, som bin-

der dem sammen fagligt og socialt, og som dermed også kan forbedre trivslen og det 

sociale sammenhold på uddannelsen.  

 

En studenterrepræsentant fremhævede endvidere, at der ikke havde været mulighed 

for en rigtig RUS-uge for 2020-årgangen, og at hytteturen ligeledes var aflyst. En hyt-

tetur for 3. semester til at styrke og understøtte det sociale fællesskab blev derfor fo-

reslået. Det vides dog ikke på nuværende tidspunkt, om de praktiske rammer for 

dette er muligt. Formanden foreslog, at nogle af de sociale aktiviteter, der normalt in-

troduceres i RUS-ugen, måske vil kunne bruges til 1. og 2. årgang med en RUS-sekre-

tær, der understøtter dette. Formanden efterlyste desuden yderligere input. 

 

Det blev aftalt, at studenterrepræsentanterne arbejder videre med ideer, der kan un-

derstøtte det sociale fællesskab og reintegration på studiet. Der meldes tilbage til for-

manden i forhold til dette.  

 

Emnet tages op på møde i Aarhus BSS Uddannelsesforum den 21. april 2021, hvor 

der samles op på studienævnenes drøftelser og udveksles ideer og erfaringer. 

 

Punkt 11. Fornyelse af instruktorundervisning  

Til punktet var fremsendt studenterrepræsentanternes ændringsforslag til instruktor-

undervisningen, der blev præsenteret på studienævnsmødet den 12. februar. Studen-

terrepræsentanterne ønskede at drøfte en mere konkret handleplan for, hvordan for-

slaget præsenteres for faggrupperne. Formanden for studienævnet bemærkede, at be-

lært af erfaringerne fra forslaget til ændring af kandidatstudieordningen, kan det 

være en fordel at tage udgangspunkt i en beskrivelse af udfordringerne ved den nuvæ-

rende instruktorundervisning og dernæst komme med forslag til, hvordan dette vil 

kunne fungere bedre. På nuværende tidspunkt vil det således være vigtigt først at fo-

kusere på problemet og siden på løsningen af dette, hvor det vil være fint at tage afsæt 

i, hvordan der vil kunne skabes indhold og struktur til læsegrupperne, og dermed 

mere meningsfulde studiegrupper.  
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Det blev besluttet, at studenterrepræsentanterne laver et udkast til en doodle i maj, 

som formanden udsender til faggruppen og de faste medlemmer af studienævnet. 

 

Punkt 12. Fremtidige dagsordens punkter 

o Angivelse af pensum 

 

Punkt 13. Eventuelt 

Senest 4 hverdage inden studienævnsmødet udsendes dagsorden og bilag, dette gæl-

der også bilag fra studenterrepræsentanterne.  

 

 

Mødet sluttede kl. 12.00 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand  Referent    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


